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PROTOKÓŁ NR 43/23 

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW, 

KOMISJI GOSPODARCZEJ ORAZ KOMISJI SPOŁECZNEJ, 

KTÓRE ODBYŁO SIĘ DNIA 13.06.2023 R. 

 

 
 Posiedzenie o godz. 16.00 otworzyła, a następnie prowadziła, Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów, Barbara Graban. W posiedzeniu uczestniczyło sześciu członków 

Komisji Budżetu i Finansów (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu), sześciu członków Komisji Gospodarczej oraz sześciu członków Komisji 

Społecznej. 

We wspólnym posiedzeniu komisji wzięli również udział: Janusz Kosecki – Burmistrz 

Miasta, Wojciech Wierzbowski – Sekretarz Miasta, Krystyna Bogulska – Skarbnik Miasta, 

Krzysztof Czapiewski – Przewodniczący Rady Miejskiej, Marcin Hałas – kierownik Referatu 

Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji oraz Marzena Ośko – kierownik 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu. 

 Tematem obrad komisji było omówienie materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 

  

 Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Skórcz. 

 W tej części posiedzenia komisji, Burmistrz Miasta Janusz Kosecki omówił Raport o 

stanie Gminy Miejskiej Skórcz za 2022 rok.  

 Radny Roman Pietrzykowski pytał o sprawy związane z budową Miejskiego Przedszkola, 

a Burmistrz szczegółowo przedstawił bieżący stan prac. Burmistrz zaproponował również, by 

w najbliższym czasie, najprawdopodobniej w przyszłym tygodniu, radni udali się na wizję 

lokalną do budowanego obiektu.  

 Radny Stanisław Eggert pytał, jaki jest realny termin zakończenia budowy przedszkola, na 

co Burmistrz odpowiedział, że jest to 12 lipca br. Poinformował również radnych, że zapadła 

decyzja, by to był termin ostateczny, który nie będzie już przedłużany.  

 Jeżeli chodzi o Raport, to są tam małe nieścisłości, jeżeli chodzi o długość sieci kanalizacji 

sanitarnej, ponieważ można zauważyć, że kiedyś było tej sieci kanalizacyjnej więcej, 

natomiast została wprowadzona korekta wynikająca z faktu, że przyłącza i przykanaliki  nie są 

obecnie wliczane do długości sieci, stąd wynika ta rozbieżność.  
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 W związku z brakiem dalszych pytań co do projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 6 0 0 

Komisja Społeczna 6 0 0 

 

 Radny Stanisław Eggert zapytał Burmistrza o to, dlaczego nadal nie jest dosypany piasek 

na placach zabaw, na co Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że sprawdzi dlaczego  

tak jest.  

 

 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania Burmistrza Miasta Skórcz z wykonania budżetu za rok 2022. 

 Pani Skarbnik Krystyna Bogulska bardzo szczegółowo przedstawiła radnym sprawozdanie 

finansowe oraz sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Skórcz za 2022 

rok oraz poinformowała zebranych, że Regionalna Izba Obrachunkowa w Gdańsku 

zaopiniowała powyższe sprawozdanie pozytywnie. 

 W związku z brakiem pytań co do projektu uchwały, przewodniczący poszczególnych 

komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 6 0 0 

Komisja Społeczna 6 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Skórcz. 

 Radni zostali poinformowani, że Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Skórczu 

sformułowała wniosek o udzielenie Burmistrzowi Miasta Skórcz absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Miejskiej Skórcz w 2022 roku, który został pozytywnie 

zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Gdańsku. 
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 W związku z brakiem pytań co do projektu uchwały, przewodniczący poszczególnych 

komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 6 0 0 

Komisja Społeczna 6 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie zamiany uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Skórcz  

na 2023 rok przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Krystyna Bogulska. 

 Burmistrz Janusz Kosecki poinformował radnych, że w piątek są otwierane oferty na 

zakup mebli do przedszkola. Nie wiadomo z jakimi ofertami się spotkamy i być może będzie 

tak, że trzeba będzie szybko dokonać zmiany i dołożyć środki w budżecie na ten cel. Może 

wyskoczy jeszcze coś innego, bo czekamy jeszcze na jedną rzecz. Być może będzie tak, że na 

sesji trzeba będzie przedstawić inny projekt uchwały. Chciałbym, żebyśmy umówili się tak, 

że jeżeli będzie taka zmiana i będziemy potrzebowali środki na meble, to 15 minut przed sesją 

spotka się Komisja Budżetu i Finansów i zaopiniuje ten właściwy projekt uchwały. 

 W związku z brakiem pytań co do omawianego projektu uchwały, przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban, zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 6, 

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się – 0. 

   

 Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Skórcz na lata 2023 - 2034 przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Krystyna 

Bogulska. 

 W związku z brakiem pytań co do omawianego projektu uchwały, przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban, zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 6, 
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- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

przedstawiła zebrany kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Skórczu, 

Marzena Ośko. 

 Przewodniczący Krzysztof Czapiewski pytał, czy zespół, który do tej pory 

funkcjonował, miał dużo interwencji.  

 Kierownik Marzena Ośko odpowiedziała, ze na Zespole rozpatrywane są niebieskie 

karty. Obecnie w tym roku mamy dwie nowe niebieskie karty. Karty ze starych lat są 

pozamykane.  

 Burmistrz poinformował radnych, że pojawił się temat, by zająć się niebieską kartą z 

sąsiedniej gminy, jednak nie wyraziliśmy na to zgody. Mamy swoje tematy i mamy się czym 

zajmować.  

Burmistrz poinformował zebranych, że w związku z tym, iż nowelizacja ustawy o 

przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie dokonana ustawą z dnia 9 marca 2023 roku o zmianie 

ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw wchodzi w 

życie dokładnie w dniu sesji – 22 czerwca br., być może będzie konieczność dokonania 

korekty w podstawie prawnej omawianego projektu uchwały. Treść uchwały nie ulegnie 

zmianie, a jeżeli już, to zmiana nastąpi tylko w podstawie prawnej. Postaramy się ten problem 

natury prawnej rozwikłać i jeżeli taka konieczność nastąpi, to przygotujemy dla Państwa 

radnych nową wersję i przekażemy przed sesją.  

 W związku z brakiem dalszych pytań co do projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Społeczna 6 0 0 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 
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Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/97/2019 Rady Miejskiej  

w Skórczu z dnia 17 grudnia 2019 r. w sprawie określenia wysokości stawek opłat  

za zajęcie pasa drogowego oraz za umieszczenie urządzeń w pasie drogowym dróg, 

których zarządcą jest Burmistrz Miasta Skórcz przedstawił zebranym kierownik Referatu 

Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji, Marcin Hałas. 

 W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 6 0 0 

Komisja Społeczna 6 0 0 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia stawek za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i młodzieży  

z terenu Gminy Miejskiej Skórcz przedstawił zebranym Burmistrz Janusz Kosecki. 

 W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 6 0 0 

Komisja Społeczna 6 0 0 

 

W związku z tym, iż wraz z materiałami na sesję, radni otrzymali również odpowiedź 

na interpelację radnego Marka Landowskiego dot. ochrony źródła ujęcia wody dla 

mieszkańców Skórcza, Burmistrz poinformował, że spotkał się w tej kwestii z Wójtem Gminy 

Skórcz Sławomirem Czechowskim, wskazał na zagrożenia, jakie wystąpiły i poprosił, by 
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zorganizować spotkanie z właścicielem nieruchomości, który te działki na Ryzowiu zakupił i 

podzielił. Pan Wójt mnie zapewniał, że właściciel na razie temat odpuszcza i na pewno sam 

nie będzie go realizował ze względu na sytuację, jaka jest na rynku. My natomiast w tej 

sytuacji chcemy rozpocząć od rozmów z Gminą i właścicielem nieruchomości, która jest 

podzielona na 30 działek i zobaczymy, co oni w tej kwestii nam powiedzą, w szczególności w 

kwestii budowy kanalizacji sanitarnej. Wtedy będziemy mogli podjąć dalsze kroki. 

W dalszej części posiedzenia Burmistrz poinformował radnych, że wpłynęło do 

kierownika Zakładu Gospodarki Miejskiej i do wiadomości Gminy Miejskiej Skórcz, kolejne, 

czwarte już pismo z Wód Polskich, odnośnie złożenia wyjaśnień dotyczących zmiany taryfy 

dotyczącej dostarczania wody i odbioru ścieków. W tej chwili ZGM ma bardzo duże 

problemy finansowe i nie stać go na regulowanie zobowiązań za energię elektryczną. Zakład 

zakończył ubiegły rok stratą około 130 tys. zł. W tej chwili dopiero niedawno został 

uregulowany rachunek za marzec, a już jest do zapłaty rachunek za kwiecień. Urząd zleca 

Zakładowi, co może i płaci prawie od ręki. Za chwilę może być tam kłopot z 

wynagrodzeniami. Do tej pory nie wypłacili wszystkich „trzynastek”, a jest już czerwiec. 

Wody Polskie wysyłają pisma i żądają wyjaśnień, dając siedmiodniowy termin. Do tej pory 

ZGM odpowiadał w terminach, my również. Dzisiaj znowu jest wezwanie do ponownego 

udokumentowania i pokazania od 2019 roku, na jakiej podstawie ustalono wartości taryf. 

Dostali ponownie krótki, siedmiodniowy termin na udzielenie odpowiedzi, a część 

dokumentów trzeba odszukać w archiwum. Pan kierownik będzie składał pismo o 

przedłużenie terminu, bo to jest nie do zrobienia. W jednym z pism, które było skierowane do 

nas, Wody Polskie pytały się czy Gmina nie może dotować zakładu, czy Gmina nie może 

dopłacić do wody i ścieków. Wskazaliśmy, że przez ostatnie kilka lat tak naprawdę ponad 10 

milionów zainwestowaliśmy w oczyszczalnię ścieków i w ujęcie wody. Powyższe inwestycje 

nie powodowały wzrostu stawek, które płaci mieszkaniec. Zakład również remontował ze 

swoich środków. Wszystkie nakłady inwestycyjne były finansowane przez Miasto, jeżeli 

chodzi o wodę, albo przez Miasto i Gminę, jeżeli chodzi o oczyszczalnię ścieków. W 

dzisiejszym piśmie, w punkcie 10., Wody Polskie piszą, że w związku ze znaczącym 

wzrostem cen i stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków, wyjaśnienie, czy przedsiębiorstwo wodociągowo – kanalizacyjne powzięło, bądź 

zwróciło się do gminy o powzięcie możliwych środków przeciwdziałania negatywnym 

skutkom wzrostu cen i stawek opłat dla odbiorców usług, którzy winni być chronieni przed 

nieuzasadnionym wzrostem cen stawek i opłat. Tak naprawdę mówimy o około 40. groszach 
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za metr sześcienny wody i 60. groszach za metr sześcienny ścieków. Za chwilę staniemy 

przed faktem, że ZGM położy klucze, albo odetną im prąd. Prosiłbym Państwa o jasne 

stanowisko w tej kwestii, czy widzimy możliwość, żeby dotować Zakład Gospodarki 

Miejskiej w kwestii dopłat do wody i ścieków. Przygotujemy z panią Skarbnik informację 

dotyczącą powyższej kwestii, co do wartości ewentualnych dopłat i możliwości budżetowych 

gminy. Stawki za energię elektryczną i przesył od momentu przyjęcia poprzednich taryf 

wzrosły o 150%. Trzeba jeszcze zaznaczyć, że my naprawdę mamy jedne z najniższych 

stawek w okolicy. 

Radni w rozmowach indywidualnie wyrazili swoje poparcie dla stanowiska 

Burmistrza w tej sprawie. 

Burmistrz powiedział, że w związku z tym, pan kierownik ZGM złoży oficjalne pismo 

z zapytaniem w tej kwestii i myślę, że poproszę radnych na sesji, by podjęli oficjalne 

stanowisko czy Gmina Miejska będzie dopłacać do metra wody i metra ścieków, czy nie 

będzie dopłacać, aby jak najszybciej udzielić odpowiedzi Wodom Polskim. Musi być wniosek 

ZGM, nasza decyzja i odpowiedź do Wód Polskich.  

 Projekt planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na drugie półrocze 2023 roku 

przedstawiła jej przewodnicząca Barbara Graban.  

 W związku z tym, iż członkowie Komisji Budżetu i Finansów nie wnieśli żadnych uwag 

ani innych propozycji do projektu planu, przewodnicząca Barbara Graban zarządziła 

głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na drugie półrocze 2023 r. – 6, 

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 Plan pracy Komisji Budżetu i Finansów na drugie półrocze 2023 roku został przyjęty bez 

uwag i stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

 Projekt planu pracy Komisji Gospodarczej na drugie półrocze 2023 roku przedstawił jej 

przewodniczący Roman Pietrzykowski.  

 W związku z tym, iż członkowie Komisji Gospodarczej nie wnieśli żadnych uwag ani 

innych propozycji do projektu planu, przewodniczący Roman Pietrzykowski zarządził 

głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem planu pracy Komisji Gospodarczej na drugie półrocze 2023 roku – 6, 
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- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

 Projekt planu pracy Komisji Społecznej na drugie półrocze 2023 roku przedstawił jej 

przewodniczący Stanisław Eggert.  

 W związku z tym, iż członkowie Komisji Społecznej nie wnieśli żadnych uwag ani innych 

propozycji do projektu planu, przewodniczący Stanisław Eggert zarządził głosowanie nad 

jego przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem planu pracy Komisji Społecznej na pierwsze półrocze 2023 roku – 6, 

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym przedstawił 

zebranym Burmistrz Janusz Kosecki. 

 Burmistrz szczególną uwagę zwrócił na stan realizacji inwestycji w mieście i przedstawił 

szczegółowo zakres jaki został wykonany na dzień posiedzenia komisji. Burmistrz zwrócił 

radnym uwagę na fakt, iż jeżeli chodzi o ul. Kociewską, to będzie tam kolejny problem. Tam 

granica miasta jest przesunięta w takiej asymetrii, że prawa część ulicy do końca jest w 

mieście, natomiast po lewej stronie granica miasta przebiega dużo wcześniej, przy posesji, 

która należała do pp. Puchała,  więc asfalt będzie się kończył na granicy miasta, co nie będzie 

wyglądało zbyt dobrze, ale niestety nie mamy innego wyjścia, ponieważ nie możemy robić 

drogi na terenie gminnym.  

 W odpowiedzi na pytanie radnej Bernadety Rynkowskiej, Burmistrz odpowiedział, jaka 

jest sytuacja, jeżeli chodzi o ul. Schornaka. Zwrócił uwagę na problem z odprowadzeniem 

wód deszczowych oraz sprawami właścicielskimi gruntu, co bardzo komplikuje sprawę ul. 

Schornaka.  

 Burmistrz poinformował radnych również o tym, że w najbliższym czasie będzie chciał 

zorganizować spotkanie z potencjalnym wykonawcą Projektu Funkcjonalno – Użytkowego 

hali sportowej, ponieważ można by było już w tym roku zrobić konkurs na wykonanie 

koncepcji wraz z jednoczesnym wykonaniem dokumentacji projektowej. Mamy złe 

doświadczenia i dlatego chcemy tym razem, by koncepcję i projekt robił ten sam wykonawca. 

Firma, która wygrywa koncepcję, z automatu dostaje zlecenie na prace projektowe, które 

mogą toczyć się rok czy nawet dłużej, a my będziemy mieli czas, aby poszukać środków na 

sfinansowanie tej inwestycji.  
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 Burmistrz poinformował również radnych, że gościł przedstawiciela Instytutu Pamięci 

Narodowej w sprawie grobów masowych, a właściwie miejsca kaźni na Zajączku, któremu 

zostały przekazane materiały, jakie są w posiadaniu urzędu w tej sprawie. Ten pan ma takie 

samo podejście w kwestii osób, które były tam pomordowane, ich ekshumacji i grobów na 

cmentarzu wojennym, co my. W zawiązku z tym, iż stwierdził, że bardzo dobrze się nam 

współpracuje, a w tym roku, po raz pierwszy, będzie obchodzony Dzień Zbrodni Pomorskiej, 

chyba 2 października, w związku z czym, chcieliby w Skórczu zrobić sesję popularno – 

naukową, konkretnie związaną z miejscem kaźni na Zajączku. Jest to jakieś wyróżnienie dla 

nas, nie ma co ukrywać. Pewnie będzie przy tym trochę pracy, ale myślę, że to wyróżnienie, 

warto i trzeba. Wybrzmi wtedy, że „groby masowe” w lasach na Zajączku to miejsca kaźni, 

gdzie ci ludzie byli zamordowani, jednak zostali ekshumowani i pochowani na innych 

cmentarzach. Ileś tych rzeczy, niejasności i nieścisłości zostanie wyjaśnionych. Groby 

niektórych z tych osób są również na naszym cmentarzu parafialnym.  

 W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodnicząca Komisji Budżetu  

i Finansów Barbara Graban podziękowała wszystkim za przybycie i zakończyła wspólne 

posiedzenie komisji o godz. 17.30. Protokół zawiera 9 ponumerowanych stron maszynopisu  

i 2 załączniki.   

 

             Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

                 Barbara Graban 

 

Protokolant: Iwona Dembska 

Skórcz, dnia 16.06.2023 r.  


